



SCRIPT LINE

TITLE VI : UNDER THE MUSTACHE
TITLE VF : PETITS ARRANGEMENTS AVEC LA LEGENDE

DOCUMENTARY

Director : François HERARD
Production : Les Productions CERCLE BLEU
Versions : 52'
Delivery : 2023
Language : French
Version available : VF
Rights available : Worldwide



@LES PRODUCTIONS CERCLE BLEU

Synopsis VI

"The greatest of all my experiences! This is how Adolf Hitler described his 4 years on the battlefields of Flanders and Artois. The heroic account he gave after the First World War enabled him to build the myth of a courageous, epic and daring war - the foundation of all Nazi propaganda. But wouldn't Hitler have distorted, arranged or even invented certain glorious episodes from a soldier's life that was, all in all, banal and terribly ordinary? Wasn't Hitler the first revisionist of his own history?"

Using the testimonies of historians and specialists, accounts and documents from the period, the film attempts to put the myth to the test of facts, dismantling piece by piece the events, anecdotes and stories recounted by the future dictator and used to build his own legend.

Synopsis VF

« La plus grande de toutes mes expériences ! ». C'est ainsi qu'Adolf Hitler qualifiait ses 4 années sur les champs de bataille de Flandres et d'Artois. Le récit héroïque qu'il en fait après la Première Guerre mondiale lui permet de construire le mythe d'une guerre courageuse, épique et audacieuse et le socle de toute la propagande nazie. Mais Hitler n'aurait-il pas travesti, arrangé voire même inventé certains épisodes glorieux d'une vie de soldat somme toute banale et terriblement ordinaire ? Hitler ne serait-il pas le premier révisionniste de sa propre histoire ?

Recoupant avec les témoignages d'historiens et spécialistes, des récits, des documents de l'époque, mon film tente de mettre le mythe à l'épreuve des faits, en démontant pièce par pièce les événements, les anecdotes, les récits rapportés par le futur dictateur et qui lui ont servi à construire sa propre légende.

